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السيد الرئيس، 
نرحب بوفد بنغلاديش ونشكرهم على تقديم التقرير. 
نهنئ بنغلاديش على نهجها الشامل في تنفيذ أهداف التنمية المستدامة الذي أدى لتسجيل أحد أعلى معدلات التقدم بين الدول في هذا المجال.  ونُثني على سعيها المستمر لتطوير قدرات كوادرها الوطنية وتبادل المعارف من خلال الشراكات والتعاون الدولي، بما في ذلك في مجال الرعاية الصحية، حيث ظهر الأثر الإيجابي لذلك في كونها أحد أفضل خمس دول في التعامل الناجح مع جائحة كوفيد – 19.  
لتعزيز إنجازاتها في إعمال الحق في التعليم، نوصي: 
1. مضاعفة الجهود للاستثمار  في التعليم ذي الجودة لخلق مجتمع قائم على المعرفة. 
2. تكثيف الجهود لتنفيذ "برنامج تطوير التعليم الابتدائي الرابع 2018" لتحقيق التعليم الابتدائي المجاني والإلزامي. 
نتمنى كل التوفيق لبنغلاديش في عملية المراجعة الدورية الشاملة.   

Mr. President,
We welcome the delegation of Bangladesh and thank them for presenting the report. We congratulate Bangladesh on its comprehensive approach in implementing the Sustainable Development Goals, which led to one of the highest rates of progress among all countries in this field. We commend its continued endeavour to develop the capacity of its national cadres and knowledge sharing through partnerships and international cooperation, including in the field of healthcare, which its positive impact was reflected in being among the top 5 countries in successfully handling Covid -19.
To enhance its achievements in realizing the right to education, we recommend:
1.  Redouble efforts to invest in quality education for creating a knowledge-based society.
2. Step up efforts to implement the "Fourth Primary Education Development Program 2018" to achieve free and compulsory primary education.
We wish Bangladesh all the best in its UPR. 
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